
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 342 af 19. marts 2019 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Magnus Heunicke (S). 

 

 

Karsten Lauritzen 

/ Julie Lungholt 
  

9. april 2019 
J.nr. 2019 - 3467 

 

Skatteudvalget 2018-19
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 342 

Offentligt



 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Ministeren bedes oplyse, hvor mange af de cykelbude, der er selvstændige erhvervsdri-

vende i regi af udbringningsfirmaet Wolt, der indberetter deres indtægter til Skatteforvalt-

ningen. 

 

Svar 

Jeg kan henholde mig til følgende, som jeg har modtaget fra Skattestyrelsen: 

 

”Skattestyrelsen er ikke i besiddelse af præcise oplysninger om det samlede antal cykel-
bude, der kører for udbringningsfirmaet Wolt, og har derfor heller ikke mulighed for at 

oplyse, hvor mange som indberetter deres indtægt til Skatteforvaltningen.  

 

Det skal dog bemærkes, at det ikke kan forudsættes, at alle cykelbudene, der kører for 

Wolt, er selvstændige erhvervsdrivende. Der kan ofte forekomme tilfælde, hvor indtægten 

for det enkelte bud bliver anset for at være en honorarlignende indtægt.  

 

Der er også en række tilfælde, hvor budene tjener så meget, at de skal afregne moms. Den 

skatte- og afgiftsmæssige behandling vil altid bero på en samlet vurdering af, hvorledes 

konceptet er for den enkelte digitale platform og de enkelte bude.” 
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